
PROTOKÓŁ Nr XLI/10

z przebiegu XLI sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 30 marca 2010 r.

od godz. 1300 do godz. 1513 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Zastępca Burmistrza, 

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin-Mucha – Skarbnik Gminy.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy Wyrzysk, 

•Wiesław Nowicki – Główny specjalista ds inwestycji i remontów,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – kierownik MGOPS w Wyrzysku,

•Magdalena Strzałkowska – dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Marek Charczun – Prezes PWiK Sp. z o.o. W Wyrzysku.

Inni gości: 

• Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

•Danuta Wojciechowska – Likwidator ZOZ Wyrzysk,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 



z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 2011 środków stanowiących 

fundusz sołecki, 

3) przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku za 2009 r.: 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku  Publicznego,  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  oraz 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych.  

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2009 rok.

11. Przyjęcie raportu z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2009 r. 

12. Informacja  nt.  gospodarki  gminnym  zasobem  mieszkaniowym  na  dzień  31.12.2009  r. 

Stopień  zabezpieczenia  ludności  w  lokale  komunalne  i  socjalne.  Realizacja  gminnego 

programu mieszkalnictwa – materiały przygotowuje i przedstawia na Sesji Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

13. Informacja Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Wyrzysku w zakresie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego za II półrocze 2009 r. - materiały przygotowuje i przedstawia na Sesji 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.

14. Przyjęcie  sprawozdania  kierownika  z  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej za 2009 rok.

15. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

16. Interpelacje i zapytania radnych.

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

18. Wystąpienia sołtysów.                                                 

19. Wolne głosy i wnioski.

20. Zakończenie obrad.   
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1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer  serdecznie  przywitał  wszystkich  obecnych.  Po  czym 

poinformował, że o usprawiedliwienie swej nieobecności prosili: Radni Rady Powiatu w Pile, Pani 

Barbara  Klóska,  Dyrektor  Domu  Pomocy  Społecznej  w  Falmierowie  oraz  Pan  Leszek  Haufa, 

Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

W chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu organu. 

Wobec powyższego przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał.

 
3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został radny, kolejna z listy obecności – 

Pani Łucja Rusiecka, wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Wyrzysku.

O  godzinie  1311 na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski.  Od  tej  chwili  Rada 

obradowała w składzie 15 radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący przedstawił  porządek obrad po czym umożliwił  zgłaszanie zmian czy uwag do 

przedłożonego porządku.

Zmian i uwag nie zgłoszono.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 

odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła protokół Nr XL/09 z dnia 26 lutego 2010 roku.
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6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie oraz informacja z wykonania uchwał przedłożone 

zostały  radnym  na  piśmie,  a  następnie  zapytał  Panią  Burmistrz  czy  chciałaby  coś  dodać  do 

przedstawionego materiału?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  odpowiedziała,  że  nie  ma  nic  więcej  do  dodania 

w przedmiotowym zakresie.

W związku z powyższym przystąpiono do przyjęcia sprawozdania oraz informacji.

Wysoka Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych przyjęła sprawozdanie oraz informację.

Sprawozdanie z działalności  Burmistrza w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji 

uchwał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Radny, Pan Leonard Borowczyk poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna 

dokonała  kontroli  realizacji  budżetu  Szkoły  Podstawowej  w  Kosztowie  obejmującej  rok  2009. 

Kontrola ta trwała dwa dni. Materiały niezbędne do przeprowadzenia kontroli zostały przygotowane 

zgodnie  z  wymogami  i  potrzebami.  Na  podstawie  przeprowadzonej  kontroli  stwierdzono,  że 

poprawiły się warunki funkcjonowania szkoły – dodał radny – i w związku czym pogratulował Pani 

burmistrz zatrudnienia na stanowisku kierowniczym odpowiedniej osoby.

Radna,  Pani  Teresa Pinkowska poinformowała,  że  w dniu 23 marca br.  odbyło się  posiedzenie 

Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw Socjalnych Rady Miejskiej  w Wyrzysku dotyczące 

zdrowia w gminie, opieki medycznej społeczeństwa oraz młodzieży szkolnej. Na Komisji tej obecni 

byli m.in. Starosta Pilski, pracownicy Starostwa Powiatowego w Pile, Pani Danuta Rogowiecka, 

Dyrektor Narodowego Funduszu Zdrowia w Pile, Pani Danuta Wojciechowska, Likwidator ZOZ 

Wyrzysk,  Pani  burmistrz,  przewodniczący  Rady,  radni,  lekarze  rodzinni  oraz  pielęgniarki 

środowiskowe i szkolne. Podczas posiedzenia przedstawiono wnioski z miesiąca marca roku 2009, 

które zostały zrealizowane – tj. zapewnienie opieki stomatologicznej w Osieku nad Notecią oraz 

rozbudowa  ośrodka w Osieku nad Notecią. Ponadto na Komisji tej zgłoszono wnioski dotyczące 

opieki nad osobami  starszymi oraz wniosek o uruchomienie poradni dermatologicznej, który został 

przekazany do Pani burmistrz. Radna dodała, że ze strony Starosty padła obietnica pomocy poprzez 

udostępnienie  pomieszczenia  w  szpitalu  na  utworzenie  przedmiotowej  poradni.  We  wniosku 

wskazano na zawarcie kontraktu od roku 2011, aby ta poradnia miała specjalistę  - powiedziała na 
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zakończenie radna, Pani Teresa Pinkowska.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył w 

następujących uroczystościach, zebraniach i wydarzeniach:

- 3 marca br. uczestnictwo z radnymi w zebraniu wiejskim w Osieku nad Notecią, którego tematyką 

były inwestycje na terenie gminy, ze szczególnym uwzględnieniem miejscowości Osiek n/Not.,

-  spotkanie  z  okazji  Dnia  Kobiet  zorganizowane przez  Koło  Emerytów i  Rencistów w Osieku 

n/Not.,

-  15 marca  br.  –  uczestnictwo w zebraniu Walnym Zgromadzeniu  Delegatów Gminy Wyrzysk, 

podczas którego skierowano podziękowania dla Pani burmistrz, Zastępcy burmistrza oraz Rady za 

pomoc udzieloną tejże spółce melioracyjnej;

- 16 marca br. -  udział w zjeździe SGiPW w Poznaniu, spotkanie to miało charakter statutowy, 

tematyka dotyczyła udzielenia skwitowania Zarządowi za rok 2009 oraz przyjęcie planu pracy na 

rok 2010. Ponadto podjęto uchwałę dot.  zwiększenia stawek składek dla  poszczególnych gmin. 

Zwiększenie stawki nastąpiło o 5 % z jednoczesnym stwierdzeniem, że wzrost ten spowodowany 

był wzrostem kosztów utrzymania pomieszczeń i funkcjonowaniem biura oraz że składki nie były 

podnoszone  od  2003  roku.  Na  zjeździe  tym  powołano  również  Komisję  do  opracowania  i 

zasygnalizowania propozycji zmian w ustawie o samorządzie gminnym, w ustawie o bezpośrednim 

wyborze wójta,  burmistrza,  prezydenta,  starosty.  Pierwsze spotkanie  Komisji  planowane jest  na 

miesiąc maj br. - dodał przewodniczący;

-  18  marca  br.  -   dział  w  spotkaniu  SGiPN,  które  było  zebraniem  statutowym.  Przyjęto 

sprawozdanie za 2009 rok,  plan  na rok 2010,  udzielono absolutorium Zarządowi oraz przyjęto 

budżet na 2010 rok. Szczegółowe informacji w tym zakresie są w biurze Rady – poinformował 

przewodniczący;

- 23 marca br. - udział wraz z Panią burmistrz w śniadaniu Wielkanocnym zorganizowanym przez 

Warsztaty Terapii Zajęciowej w Liszkowie;

- 25 marca br. - udział w sesji wyjazdowej Rady Powiatu w Pile. Przedmiotem obrad sesji było 

m.in. sprawozdanie z wykonania planu finansowego za e rok 2009 Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Wyrzysku, które zostało przyjęte przez Wysoką Radę oraz podjęcie uchwały w sprawie zawiązania 

przez powiat pilski spółki z o.o. pn. „Szpital powiatowy w Wyrzysku – spółka z o.o.” Ponadto 

podczas posiedzenia Komisji Oświaty Starosta Pilski poinformował, że od dnia 1 lipca 2010 roku 

przestaje  funkcjonować  szpital  powiatowy  w  Wyrzysku  i  obowiązki  związane  z  leczeniem 

pacjentów  bez  jakiegokolwiek  uszczerbku  dla  pacjentów  i  bez  zauważenia  przejmuje  nowo 

powołana spółka.  Przewodniczący dodał,  że  jeżeli  czegokolwiek nie  dopowiedział  to na pewno 
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zrobi to Pani Danuta Wojciechowska – Likwidator ZOZ w Wyrzysku. 

Pani  Danuta Wojciechowska powiedziała,  że  Pan przewodniczący przekazał  odpowiednią treść, 

która  nie  wymaga uzupełnienia.  Ponadto  temat  ten  był  szczegółowo omawiany na posiedzeniu 

Komisji Oświaty – dodała Likwidator, Pani Danuta Wojciechowska.

Przewodniczący dodał, że ze strony właściciela – spółki są zapewnienia, że dla pacjentów nic się 

nie zmieni, a wprost przeciwnie – będzie odczuwalny wyższy poziom obsługi, gdyż taki był cel 

powołania spółki. 

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

     

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

W związku  z  nieobecnością  radnych  Rady  Powiatu  w  Pile  przewodniczący  zapytał  czy  ktoś 

z zaproszonych gości chciałby zabrać głos? 

Dyskusji nie nawiązano. W związku z powyższym przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt 

obrad.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

głos  zabrała  Skarbnik  Gminy,  Pani  Małgorzata  Martin-Mucha,  która  poinformowała,  że  do 

materiałów  szczegółowo  omówionych  na  posiedzeniach  Komisji  zmian  nie  ma.  Natomiast 

w  uzasadnieniu  na  stronie  numer  5  po  paragrafach  dochodowych  należy  zmienić  brzmienie 

dotychczasowego zapisu na: „Klasyfikacja paragrafów dotacji rozwojowej została wskazana przez 

Instytucję Pośredniczącą w załączniku nr 5 p.n. Podział kwoty dofinansowania na paragrafy do 

przedmiotowej  umowy  na  realizację  projektu  systemowego,  otrzymanego  przy  piśmie 

Wojewódzkiego  Urzędu  Pracy  w  Poznaniu  z  dnia  18.02.2010  roku,  znak:  WUP  XI/2/15-

9132/20.35/10.” Skarbnik wyjaśniła, że zmiana brzmienia tego zapisu nie zmienia merytorycznie 

kwoty dotacji i jej przeznaczenia. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że stronę uzasadnienia, na której dokonano zmiany radni otrzymali 

przed sesją.

Następnie przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu 
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uchwały. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 

również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie,  w obecności 15 radnych podjęła uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 rok. 

Uchwała Nr XLI/328/10 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

 

2) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 2011 środków stanowiących 

fundusz sołecki, 

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 

również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu 

uchwały. Ponadto radny dodał, Komisja zwróciła się do Pani burmistrz z prośbą, aby fundusze te z 

roku na rok znacząco rosły. 

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/329/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

3)  przyjęcia  sprawozdań  z  działalności  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  za  2009  r.: 

Komisji  Rozwoju  Gospodarczego,  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  Komisji  Bezpieczeństwa 

i  Porządku  Publicznego,  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  oraz 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych.  

a) Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/330/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

b) Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/331/10 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

c) Sprawozdanie z działalności Komisji  Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/332/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

d) Sprawozdanie z działalności  Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/333/10 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

e) Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych.  

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 

również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.
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W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XLI/334/10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLI Sesję Rady Miejskiej w 

Wyrzysku w dniu 30 marca 2010 r. stanowią załącznik nr 11 do protokołu.

W związku z wyczerpaniem punktu dotyczącego uchwał przewodniczący o godzinie 1352 ogłosił 

przerwę do godziny 1410.

o godzinie 1410 obrady wznowiono przy stanie 1 4 radnych. Poza salą obrad znajdował się radny, 

Pan Krzysztof Bartkus.

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2009 rok.

W  związku  z  faktem,  iż  przedmiotowe  sprawozdanie  było  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. sprawozdania.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 

również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego sprawozdania.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego 

sprawozdania.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawionym sprawozdaniem.

W wyniku głosowania sprawozdanie przyjęte zostało jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

11.  Przyjęcie  raportu  z  wykonania  Gminnego  Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  za 

2009 r. 

W związku z  faktem,  iż  powyższy raport  był  przedmiotem posiedzeń Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. raportu.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 
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również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego raportu.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował, że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego raportu.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawionym raportem.

W wyniku głosowania raport przyjęty został jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Raport stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

12.  Informacja  nt.  gospodarki  gminnym  zasobem  mieszkaniowym  na  dzień  31.12.2009  r. 

Stopień  zabezpieczenia  ludności  w  lokale  komunalne  i  socjalne.  Realizacja  gminnego 

programu mieszkalnictwa – materiały przygotowuje i przedstawia na Sesji Przewodniczący 

Komisji Rozwoju Gospodarczego. 

Głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  przypomniał,  że  informacja  ta  była  przedmiotem 

posiedzeń  Komisji.  Radny  powiedział,  że  problematyka  mieszkaniowa  jest  problemem  ponad 

gminym,  gdyż  w  skali  kraju  nie  ma  polityki  mieszkaniowej  –  Rząd  mnie  przyjmuje  żadnych 

programów, nie wchodzi w problem rozwiązywania problemów mieszkaniowych i ogranicza się do 

tego, że oferuje jedynie kredyty chętnie przyjmowane przez mieszkańców. Natomiast jeśli chodzi 

o gminę – powiedział radny – z uwagi na ustawę o samorządzie gminnym oraz ustawę o ochronie 

lokatorów,  gminy  zobowiązane  są  do  prowadzenia  takiej  polityki  w  zakresie  zasobów 

mieszkaniowych, komunalnych i socjalnych, aby zabezpieczać potrzeby na terenie gminy. Wolny 

rynek nie  rozwiązał  żadnych  problemów mieszkaniowych,  również  Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego  powołanie  do  tego,  aby  zabezpieczać  mieszkania  dla  warstwy  średniej  czy  też 

biedniejszej również nie spełnił swej funkcji. Jeśli chodzi o naszą Gminę – powiedział radny – to 

przyjęty Wieloletni Program Gospodarowania Zasobami Mieszkaniowymi został przyjęty na lata 

2005-2010 i należałoby podejść do przygotowania nowego programu. Program taki obejmuje całe 

spectrum spraw od oceny stanu technicznego budynków, konieczności przeprowadzenia remontów 

czy też modernizacji, po elementy dotyczące wskazania źródeł finansowania i przyjęcia określonej 

polityki mieszkaniowej. W naszej gminie – wskazał radny – jest to problem nie tylko naszej gminy, 

ale każdej innej, gdyż każda gmina boryka się przede wszystkim ze środkami finansowymi, aby 

sprostać wymaganiom w tym zakresie. Zapotrzebowanie na lokale jest znaczne czego przykładem 

są złożone w roku 2009 34 wnioski o przydział mieszkania, w tym 6 wniosków zostało pozytywnie 

rozpatrzonych. Stan techniczny budynków jest taki, że wymaga ponoszenia określonych nakładów, 

aby  utrzymać  te  zasoby  w  odpowiednim  stanie  –  dodał  radny.  W  roku  2007  budynek  po 
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przedszkolu  w  Dąbkach  został  zmodernizowany,  przebudowany  na  lokale  socjalne,  ale 

zapotrzebowanie ze strony społeczeństwa oraz z różnych firm z tytułu przeprowadzania eksmisji 

jest tak znaczący, że jest to jednym z problemów gminy. Gmina musi wybierać spośród zadań, które 

na  niej  spoczywają,  w  związku  z  tym  społeczeństwo  powinno  także  samo  szukać  sposobu 

rozwiązania tego problemu – dodał radny. Reasumując radny powiedział, że w dyskusji nad tym 

tematem i  wnioski  z  tego  płynące  są  w  ograniczonym  zakresie  kierowane  do  Pani  burmistrz 

w  zakresie  opracowania  nowego  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Zasobem 

Mieszkaniowym  oraz  to  iż  lokale  będą  wymagały  coraz  większych  nakładów  odnośnie 

przeprowadzanych remontów, a pozyskanie środków jest  ograniczone.  Gminy miejskie w różny 

sposób próbują się ratować -  powiedział radny - poprzez budowanie kontenerów na obrzeżach 

miast. Radny dodał, że może trzeba będzie podejmować inne kroki, bardziej konkretne, bardziej 

drastyczne po to, aby tę politykę racjonalizować oraz dyscyplinować. Potrzeby są duże i gmina 

będzie musiała się z nimi  w najbliższych klatach zmierzyć.  

Przewodniczący  podziękował  za  przedstawienie  tematyki  dodając,  iż  jest  to  bardzo  trudna 

dziedzina.  Dziedzina,  na  którą  należałoby wyłożyć  konkretne  środki,  których  w  odpowiednich 

wysokościach  w  budżecie  nie  ma.  Odnośnie  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminnym przewodniczący powiedział, że program ten został przyjęty 

w  roku  2005  na  lata  2005-2010,  więc  najprawdopodobniej  Radzie  kolejnej  kadencji  przyjdzie 

opracować nowy program.   

Burmistrz,  Pani Maria Bratkowska powiedziała,  że w niektórych kwestiach ma inne spojrzenie. 

Odnośnie lokali socjalnych burmistrz powiedziała, że na chwilę obecną jest wystarczająca ilość, 

gdyż ciągle są rezerwy. Nie wszyscy, którzy chcieliby tanie mieszkanie spełniają warunki do ich 

otrzymania – wyjaśniła burmistrz.  Ponadto dokonany został  przegląd sytuacji  majątkowej  osób, 

które  zajmują  lokale  socjalne  w  Dąbkach  i  trzy  rodziny  powinny opuścić  te  lokale,  gdyż  ich 

sytuacja majątkowa ulega poprawie, jednak przedłużono z nimi umowę na kilka miesięcy po to, aby 

mogli znaleźć sobie mieszkania. W zakresie lokali komunalnych burmistrz powiedziała, że wnioski 

wpływają i braki są w sensie takim, że gmina nie jest w stanie każdemu kto złoży wniosek lokal 

przydzielić,  natomiast  obowiązku  budowania  lokali  komunalnych  nie  ma  i  nawet  jeśli  wnioski 

wpływają i nie wszyscy je otrzymują to jesteśmy w zgodzie z prawem nie załatwiając do końca tych 

spraw, gdyż nie musimy budować i przydzielamy z tego zasobu, który mamy – wyjaśniła burmistrz. 

Mamy obowiązek posiadania lokali  socjalnych w takiej  liczbie w jakiej  są potrzeby,  a jeśli  nie 

mamy to jeśli by gmina nie miała to musiałaby płacić właścicielowi mieszkania czynsz za lokal, 

a najemca nie płaci, a powinien otrzymać lokal socjalny. Takiej sytuacji w naszej gminie nie ma – 
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dodała na zakończenie burmistrz.     

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawioną informacją.

W wyniku głosowania informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

13. Informacja Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Wyrzysku w zakresie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego za II półrocze 2009 r. - materiały przygotowuje i przedstawia na Sesji 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.

Radny, Pan Edward Gaczkowski przedstawił informację w przedmiotowym zakresie, która stanowi 

załącznik nr    do protokołu.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer przypomniał, że powyższa informacja była przedmiotem 

posiedzeń  na  Komisjach  w  miesiącu  lutym.  Po  czym  otworzył  dyskusję  w  przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawioną informacją.

W wyniku głosowania informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

14. Przyjęcie sprawozdania kierownika z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2009 rok.

W  związku  z  faktem,  iż  przedmiotowe  sprawozdanie  było  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 22 marca 2010 r. wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. sprawozdania.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 23 marca 2010 r. 

również wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego sprawozdania.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  w  imieniu  Komisji  obradujących  w  dniu  24  marca  br. 

poinformował,  że  Komisje  te  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego 

sprawozdania.

Dyskusji nie nawiązano.

W związku z powyższym przystąpiono do głosowania nad przedstawionym sprawozdaniem.

Rada  jednogłośnie,  w  obecności  14  radnych  przyjęła  sprawozdanie  kierownika  z  działalności 
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Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2009 rok.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

15. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  na  ręce  przewodniczącego  nie 

wpłynęły żadne interpelacje, stąd nie było też odpowiedzi w tym zakresie.

16. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Lech Ozimina   poinformował, że na wniosek rodzica był w stołówce szkolnej Szkoły 

Podstawowej w Wyrzysku i była tam temperatura 7°C, w związku z czym radny konsultował to 

z Panią Dyrektor, która oznajmiła, iż zgłaszała problem Pani Burmistrz. W związku z powyższym 

radny zapytał czy budynek zostanie docieplony? Radny przyznał, że jest to duży wydatek, jednak 

celowy społecznie. Następnie radny zapytał o opłatę za wieczyste użytkowanie. Radny powiedział, 

że  spółdzielcy sami  upiększają  miasto,  wykonują  wiele  czynności  na  rzecz  poprawy wizerunku 

miasta i w związku z tym spółdzielnia złożyła wnioski z zapytaniem o bonifikaty przy wykupie 

gruntów  w  ramach  wieczystego  użytkowania.  Radny  zapytał  czy  propozycje  spółdzielni  będą 

rozważane i czy coś się   w tej kwestii zmieni?     

Radny, Pan Józef Jasik złożył interpelację dot. rozgraniczenia granic własności sieci wodociągowej. 

Radny  przypomniał,  że  w  miesiącu  marcu  roku  2009  podjęta  została  uchwała  w  sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego spółki PWiK i w jednym z załączników określono wartość sieci 

wodociągowej  począwszy  od  ul.  Kościuszki  i  Rzecznej.  Radny  w  tamtym  momencie  już 

sygnalizował,  że  poza  ujawnieniem  sieci  należałoby  następnie  wskazać  granice  władania  sieci 

i  określić  właścicieli  sieci.  Jest  to  problem  istniejący  od  wielu  lat  i  może  być  problemem 

w  przyszłości  w  zakresie  użytkowania,  eksploatacji,  naprawy  czy  podłączania  się  kolejnych 

odbiorców wody poprzez tę sieć.

Przewodniczący ad vocem interpelacji radnego, Pana Józefa Jasika powiedział, że co do własności 

problemu nie  powinno być.  Wszelkie  kwestie  winny być  realizowane ze środków ZGM-u bądź 

gminy,  a  że  u  nas  ZGM-u  nie  ma  więc  oczywistym  jest,  że  powinna  zając  się  tym  gmina 

i przewodniczący wyraził oburzenie, że sprawa ta do dnia dzisiejszego nie została uregulowana. 

Ponadto co do własności przewodniczący nie ma żadnych wątpliwości, natomiast co do wartości to 
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jeśli  nie  zostało  to  określone  to  należałoby to  zrobić  w chwili  obecnej.  Przewodniczący poparł 

wystąpienie radnego, Pana Józefa Jasika.

Wiceprzewodniczący Rady, Pan Zbigniew Piotrowski zwrócił się z prośbą o dokonanie przeglądu 

znaków drogowych w gminie oraz zapytał kiedy będą kontynuowane prace równiarką, czyli kiedy 

będą zrobione kolejne drogi nieutwardzone?

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Lecha Oziminy dot. opłaty za użytkowanie wieczyste 

oraz  bonifikatę  Burmistrz  poinformowała,  że  to  Rada  jest  władna  do  podejmowania  decyzji 

odnośnie udzielenia bonifikaty za wieczyste użytkowanie dla spółdzielni.  Ponadto sprawa jest  w 

toku  –  dodała  Burmistrz.  W kwestii  niskiej  temperatury w stołówce  Burmistrz  powiedziała,  że 

Dyrektor szkoły nie zgłaszał takiego problemu. Ponadto Burmistrz dodała, że nie zna powodu, dla 

którego na stołówce mogłaby być tak niska temperatura. Burmistrz zapozna się z tematem i udzieli 

odpowiedzi, natomiast jeśli chodzi o ocieplenie budynku to środków w budżecie nie ma i zadanie to 

nie zostanie zrealizowane.

Na  interpelację  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  Pani  Burmistrz  oznajmiła,  że  udzieli  odpowiedzi 

pisemnej. 

Pani  Burmistrz  odpowiadając  na  interpelację  wiceprzewodniczącego,  Pana  Zbigniewa 

Piotrowskiego dot.  równiarki poinformowała,  że  po świętach prace równiarką będą dokonywane 

regularnie  na  terenie  całej  gminy.  Odnośnie  znaków  Burmistrz  powiedziała,  że  taki  ogląd  był 

dokonany i ustawiono wiele nowych znaków,  z których część już poginęła. Jeśli natomiast będą 

jeszcze miejsca nieoznakowane to Burmistrz prosiła o ich wskazanie, aby można było je uzupełnić.

18. Wystąpienia sołtysów.    

Radny, Pan Piotr Kuna po wysłuchaniu informacji nt. bezpieczeństwa i porządku publicznego za 

II półrocze 2009 r. zaprosił wszystkich obecnych do sołectwa Kościerzyn Wielki ze względu na 

najbezpieczniejsze sołectwo w Gminie Wyrzysk. 

Dyskusji w przedmiotowym punkcie nie nawiązano.

19. Wolne głosy i wnioski.

Radna, Pani Teresa Pinkowska   w związku z telefonami otrzymywanymi ze szkół oraz zadawanymi 

pytaniami  wystąpiła  z  zapytaniem  na  ile  można  usprawnić  bezpieczny  ruch  autobusów,  które 

z dziećmi i młodzieżą wyjeżdżają z basenu? Radna poinformowała, że na poboczu ul. 22 Stycznia 
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przy wyjeździe z ul. Parkowej notorycznie parkowane są samochody, które utrudniają wyjazd z w/w 

ulicy. Radna zasugerowała, że można byłoby ustawić znak „zakaż parkowania”.

Radny,  Pan Leonard  Borowczyk poinformował,  że  w dniu  8 kwietnia  odbędzie  się  posiedzenie 

Komisji, która przygotowuje dokumentację dotyczącą sesji absolutoryjnej i w związku z powyższym 

radny prosił  członków Komisji  o  punktualne  przybycie  i  pewny udział.  Ponadto  radny zaprosił 

zainteresowanych radnych do udziału w posiedzeniu. Następnie radny przyznał, że popełnił pewną 

nieścisłość,  gdyż informując na sesji dzisiejszej  oraz poprzedniej  o wynikach przeprowadzonych 

kontroli radny wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna ma określone uprawnienia jeśli chodzi o zakres i 

przedmiot kontroli. W związku z powyższym Komisja nie ma uprawnień do wypowiadania się w 

każdej sprawie o funkcjonowaniu podmiotu czy ludzi tego podmiotu. W związku z powyższym jeśli 

radny w imieniu Komisji wyraża pozytywną ocenę o funkcjonowaniu podmiotu i osób kierujących 

tym podmiotem to mowa jest o pozytywnej ocenie w zakresie przeprowadzonej kontroli – wyjaśnił 

radny.  Na  zakończenie  radny  zwrócił  się  z  prośbą  o  przyspieszenie  sprzątania  jeszcze  przed 

świętami.    

Odpowiadając na wniosek radnej,  Pani Teresy Pinkowskiej  Burmistrz  w kwestii  ul.  22 Stycznia 

Burmistrz  powiedziała,  że  można  apelować  do  kierowców  o  nie  parkowanie  w  tym  miejscu 

samochodów.  Ponadto  wystosowane  zostanie  pismo  do  Wielkopolskiego  Zarządu  Dróg 

Wojewódzkich o ustawienie zakazu na ulicy 22 Stycznia. 

Pan, Andrzej Sadłowski, Komendant Straży Miejskiej powiedział, że nie potrzeba ustawiać żadnego 

znaku, gdyż znak taki istnieje na zakręcie przy wjeździe na tę ulicę. Ponadto jest tam skrzyżowanie 

i oczywistym jest, że na skrzyżowaniu zabrania się parkowania. Jedynym rozwiązaniem jest fakt, 

aby odpowiednie służby doglądały ruchu na tej ulicy i zwracały uwagę na parkujące samochody.   

Odpowiadając na prośbę radnego Borowczyka w kwestii sprzątania burmistrz powiedziała, że tam 

gdzie należy to do gminy, a nie jest objęte umową „Rywexu” to będzie to możliwe przy pomocy 

osób  zatrudnionych  w  ramach  prac  interwencyjnych,  których  będziemy mieli  lada  dzień.  Jeśli 

natomiast sprzątanie jest w zakresie firmy sprzątającej do wystąpimy z apelem- dodała burmistrz. 

Ponadto  miał  być  posprzątany  park,  jednak  ze  względu  na  warunki  atmosferyczne  zimą 

doprowadzenie do porządku wymaga czasu. 

Przewodniczący przypomniał,  że w miesiącu styczniu br..  złożony został wniosek o rozważeniu 

możliwości rozwiązania uchwał dot. współpracy między gminami: Leśna oraz Greve In Chinati. 

Wniosek  taki  został  przegłosowany  i  wnioskodawca  ma  obowiązek  przygotowania  stosownej 

uchwały, w związku z czym przewodniczący prosił o rozważenie co dalej z tym wnioskiem? Jeśli 

zostanie  podtrzymany  to  trzeba  będzie  przygotować  projekt  uchwały,  jeśli  natomiast  wolą 
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wnioskodawcy będzie  zgłoszenie  innego  wniosku  i  Wysoka  Rada  taki  wniosek  zaakceptuje  to 

pozostanie tak jak było dotychczas. Następnie przewodniczący poinformował, że kolejna sesja nie 

odbędzie się z godnie z planem pracy w ostatni piątek, a w dniu 28 kwietnia tj. w środę o godzinie 

1300 i będzie to sesja absolutoryjna. Przewodniczący przypomniał również o obowiązku złożenia 

oświadczenia majątkowego, gdyż je złożenie powoduje określone konsekwencje.  

Na zakończenie przewodniczący w związku ze zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi złożył 

wszystkim  obecnym  oraz  rodzinom serdeczne  życzenia  –  spokojnych  świat,  odpoczynku  oraz 

zadumy nad tym wszystkim dokąd zmierzamy oraz zastanowienia się czy tak duży pośpiech jest 

wskazany?

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska dołączyła się do życzeń i również życzyła wszystkim zdrowych, 

spokojnych i pogodnych świat w gronie najbliższych.  

20. Zakończenie obrad.

W związku z  wyczerpaniem przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1513 przewodniczący Rady 

zamknął XLI Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

.

    

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady

           Aleksandra Brzezińska                      Wiceprzewodnicząca Rady                    Stefan Rymer     

         podinspektor ds kadrowych                        Łucja Rusiecka

            i obsługi rady gminy        
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